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ACTA DA SESIÓN  ORDINARIA CELEBRADA POLO PLENO O 18 DE 
NOVEMBRO DE 2011. 

 
 
ASISTENTES: 
 
PRESIDENTE: 
 
D. José Antonio Vigo Lago (PP) 
 
MEMBROS: 
 
D. Eudaldo Sieiro Prada (PP) 
D. Andrés Pastor Vigo Orjales (PP) 
Dª. Mª Cristina Freire Aneiros (PP) 
D. Alberto González Fernández (PSdeG-PSOE) 
Dª Mª Dolores Castro González (PSdeG-PSOE) 
Dª. Rosa Ana García López (PSdeG-PSOE) 
Dª. Concepción Sanesteban Raposo (CENVAL) 
D. Luis Manuel Beceiro Rodríguez (CENVAL) 
D. José Gonzalo Doce Vergara (CONVERXENCIA GALEGA) 
D. José Antonio Rodríguez Fernández (CONVENXENCIA GALEGA) 
D. Manuel Javier Bacorelle Robles (UNIDOS POR VALDOVIÑO) 
D. Carlos Alberto Ameneiros Serantes (BNG) 
 
INTERVENTORA XERAL 
 
Dª Iria Luisa Díaz Gavela 
  
SECRETARIO XERAL  
 
D.  Francisco Javier Oubiña Lodeiro         
 
 

No Salón de sesións da Casa Consistorial, sendo as vinte horas e dous 
minutos, reúnense en primeira convocatoria os Concelleiros citados anteriormente, 
así como a Interventora Xeral do Concello, ao obxecto de celebrar a sesión ordinaria 
do Pleno, asistidos de min, o secretario xeral en funcións do Concello quen certifica.  
 

Comprobada pola Secretaría a existencia do quórum necesario, declárase 
polo Sr. Alcalde-Presidente aberta a sesión, con arranxo ao seguinte: 

ORDE DO DÍA 
 
I) PARTE RESOLUTIVA 
 
1º.- APROBACIÓN DA ACTA DAS SESIÓNS ORDINARIA E 
EXTRAORDINARIAS CELEBRADAS O 21 DE OUTUBRO, 24 DE OUTUBRO E 7 
DE NOVEMBRO, RESPECTIVAMENTE. 

Quedan a probadas as actas das sesións ordinaria e extraordinarias celebradas o 21 
de outubro, 24 de outubro. 

 

Na acta da sesión celebrada o 7 de novembro, o Sr. Manuel Javier Bacorelle Robles 
dí que na páxina 1, onde pon Grupo Unidos por Valdoviño (UV) debe constar (U por 
V), aprobada por unanimidade a rectificación queda aprobada a acta. 
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2º.- APROBACIÓN, SE PROCEDE, DO INFORME DO CONCELLO DO ESTUDO 
DE IMPACTO AMBIENTAL E DO PROXECTO BÁSICO DENOMINADO 
“ACTUACIONES EN EL ENTORNO DE A FORUXEIRA, T.M. DE VALDOVIÑO (A 
CORUÑA). 

 

PROPOSTA DA ALCALDÍA 

 

Primeiro.- Prestar aprobación ao informe do Concello de acordo co emitido polo arquitecto 
municipal, que é o seguinte: 

“I.- ANTECEDENTES. 

1. Por resolución de la Dirección General de Calidad y Evaluación Ambiental de 4 de agosto 
de 2009, se resuelve someter al procedimiento de evaluación de impacto ambiental el 
proyecto "Actuaciones en el entorno de A Frouxeira, T.M. de Valdoviño (A Coruña)" 
(expediente 20080546COS). 

Por ello, la Demarcación de Costas en Galicia, ha redactado el estudio de evaluación de 
impacto ambiental y el correspondiente proyecto que recoge las cuestiones suscitadas por 
las administraciones y demás interesados en el anterior trámite. 

En consecuencia, y de acuerdo con el art. 9 del Real Decreto Legislativo 1/2008 de 11 de 
enero, por el que se aprueba el texto refundido de la Ley de Evaluación de Impacto 
Ambiental de Proyectos y en concordancia con el artículo 45 de la Ley 22/1988 de 28 de 
julio de Costas, se somete a información publica el Estudio de Impacto Ambiental y el 
proyecto constructivo de " Actuaciones en el entorno de A Frouxeira, T.M. de Valdoviño (A 
Coruña)". 

2. Según escrito de fecha 1 de agosto de 2011 y de Registro General de Entrada en este 
Ayuntamiento nº. 3.218, firmado por el Jefe de la Demarcación de Costas en Galicia, se 
adjunta un ejemplar del proyecto " Actuaciones en el entorno de A Frouxeira, T.M. de 
Valdoviño (A Coruña)" y otro ejemplar del Estudio de Impacto Ambiental,  en cumplimiento 
del artículo art. 97 del Reglamento General para desarrollo y ejecución de la Ley 22/1988, 
de 28 de julio de Costas y del artículo 9 del Real Decreto 1/2008 de 11 de enero, que 
aprueba el texto refundido de Evaluación de Impacto Ambiental. 

3. Así pues, los documentos que se informan responden al requerimiento legal en cuanto a 
su formulación y se remiten para su consideración e informe al Ayuntamiento de 
Valdoviño por estar directamente afectado por dicha actuación. 

II.- CONSIDERACIONES GENERALES. 

Las actuaciones contempladas en el Estudio de Impacto Ambiental y Proyecto Básico 
presentado, no se corresponden en su totalidad con las que se preveía en el “Estudio de 
actuaciones en el entorno de  A Frouxeira”, remitido a este Ayuntamiento en fecha 3 de 
febrero de 2009 con Registro General de Entrada en este Ayuntamiento nº. 483, por la 
Dirección General de Calidad y Evaluación Ambiental del Ministerio de Medio Ambiente y 
Rural y Marino. 

En este último entre otras actuaciones, se planteaba la demolición del edificio de 
apartamentos “El Molino”, el aparcamiento contemplado detrás de este edificio tenía un 
tamaño mucho mayor, se demolían los aseos existentes a lo largo de la playa, y lo que era 
más importante, se desplazaba el vial existente que discurre paralelo a la laguna a otro 
situado a más de 30 m de distancia, aliviando la presión que se ejerce sobre la misma. 

 

III.- PROYECTO BÁSICO. 



 3 

En cuanto al Proyecto Básico de fecha mayo de 2011, en el que se describen las actuaciones 
necesarias para la recuperación del Dominio Público Marítimo Terrestre y restauración 
ambiental del borde litoral en el entorno de A Frouxeira, cabe indicar lo siguiente: 

1. EN CUANTO AL PROYECTO. 

1.1. De acuerdo con la Ley de Ordenación de la Edificación (en adelante LOE), en el artículo 
2. “Ámbito de aplicación”: 

1. Esta Ley es de aplicación al proceso de la edificación, entendiendo por tal la acción y el 
resultado de construir un edificio de carácter permanente, público o privado, cuyo uso 
principal esté comprendido en los siguientes grupos: 

a) Administrativo, sanitario, religioso, residencial en todas sus formas, docente y cultural. 

b) Aeronáutico: agropecuario; de la energía; de la hidráulica; minero: de telecomunicaciones 
(referido a la ingeniería de las telecomunicaciones); del transporte terrestre, marítimo, fluvial 
y aéreo; forestal; industrial; naval: de la ingeniería de saneamiento e higiene, y accesorio O 
las obras de ingeniería y su explotación. 

c) Todas las demás edificaciones cuyos usos no estén expresamente relacionados en los 
grupos anteriores. 

2. Tendrán la consideración de edificación a los efectos de lo dispuesto en esta Ley, y 
requerirán proyecto según lo establecido en el artículo 4, las obras: 

a) Obras de edificación de nueva construcción, excepto aquellas construcciones de escasa 
entidad constructiva y sencillez técnica que no tengan, de forma eventual o permanente, 
carácter residencial ni público y se desarrollen en une sola planta. 

El artículo 4. “Proyecto”: 

1. El proyecto es el conjunto de documentos mediante los cuales se definen y determinan las 
exigencias técnicas de las obras contempladas en el artículo 2. El proyecto habrá de justificar 
técnicamente las soluciones propuestas de acuerdo con las especificaciones requeridas por 
la normativa técnica aplicable. 

El artículo 10. “El proyectista”: 

Cuando el proyecto a realizar tenga por objeto la construcción de edificios para los usos 
indicados en el grupo a) del apartado 1 del artículo 2, la titulación académica  y profesional 
habilitante será la de arquitecto. 

El artículo 42 de la ley de Costas (en adelante LC) y los artículos 85 y 88 del 
Reglamento General para desarrollo y ejecución de la Ley de Costas (en adelante 
RLC): 

El proyecto básico, deberá estar suscrito por técnico competente. 

El técnico que suscribe este informe, en su estricto ámbito de competencias, entiende 
que el proyecto debería también estar firmado por un arquitecto. 

 

1.2 Así mismo, y de acuerdo con el  artículo 2. “Ámbito de aplicación”, del Código Técnico 
de la Edificación (en adelante CTE): 

1. El CTE será de aplicación, en los términos establecidos en la LOE y con las limitaciones 
que en el mismo se determinan, a las edificaciones públicas y privadas cuyos proyectos 
precisen disponer de la correspondiente licencia o autorización legalmente exigible. 

2. El CTE se aplicará a las obras de edificación de nueva construcción, excepto a aquellas 
construcciones de sencillez técnica y de escasa entidad constructiva, que no tengan carácter 
residencial o público, ya sea de forma eventual o permanente, que se desarrollen en una sola 
planta y no afecten a la seguridad de las personas. 

El proyecto presentado debería cumplir con las exigencias básicas que establece el 
CTE. 
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1.3 Se deberá justificar el cumplimiento de la Orden VIV/561/2010, de 1 de febrero, por la 
que se desarrolla el documento técnico de condiciones básicas de accesibilidad y no 
discriminación para el acceso y utilización de los espacios públicos urbanizados, así 
como el Decreto 505/2007, de 20 de abril, por el que se aprueban las condiciones 
básicas de accesibilidad y no discriminación para el acceso y utilización de los espacios 
públicos urbanizados y el Decreto 35/2000, de 28 de enero, por el que se aprueba el 
Reglamento de desarrollo y ejecución de la Ley de accesibilidad y supresión de barreras 
arquitectónicas de la Comunidad Autónoma de Galicia. 

 

1.4 Se ha detectado que parte de las actuaciones planteadas (edificio de servicios en la 
zona de Outeiro, diversos tramos de sendas), afectan a terrenos de titularidad privada 
que no vienen recogidos en el anexo nº 6 “parcelario”, del proyecto básico presentado. 
Por lo tanto, el proyecto presentado no cumple con el artículo 45.2 de la LC y el artículo 
98.1 del RLC, al no presentar una relación concreta e individualizada de los bienes y 
derechos afectados, con la descripción material de los mismos. Tampoco se cumple con 
el artículo 98.2.b del RLC, al no incluir un anejo de expropiaciones, que comprenda: 

a. Plano parcelario, con las fincas individualizadas y titulares afectados, debiendo figurar la 
línea de deslinde del dominio público marítimo-terrestre. 

b. Valoración económica de los bienes y derechos afectados, acompañando, cuando 
proceda, certificación del valor catastral de éstos, expedida por el órgano competente del 
Ministerio de Economía y Hacienda. 

 

1.5 No se especifica en el proyecto como se va a resolver el abastecimiento de agua y la 
eliminación de las aguas residuales de los edificios de servicio que se van a construir.  

 

1.6 De acuerdo con los artículos 42 y 43 de la LC y los artículos 85 y 90 del RLC,”antes de 
comenzarse las obras, se formulará el proyecto de construcción”.  

 

1.7 De acuerdo con el artículo 90 del RLC, “la dirección de las obras será ejercida por 
técnico competente”.  

Así mismo, también se deberá nombrar al correspondiente coordinador de seguridad, 
tanto para las obras de edificación, como para las que no lo sean. 

 

2. EN CUANTO A LA NORMATIVA URBANÍSTICA 

2.1 De acuerdo con el artículo 44.1 de la LC y el artículo 91.1 del RLC no se justifica si el 
proyecto presentado es conforme al planeamiento urbanístico.  

 

2.2 La actuación que se desarrolla en el ámbito de la denominada “Playa Grande”, afecta a 
terrenos que a día de hoy y según las NSPM, están clasificados como Suelo Urbano, 
Zona de equipamientos públicos, Equipamiento litoral (ver plano). Según el artículo 
127.a “Zona de equipamientos públicos”, de dichas NSPM, “los actuales chiringuitos 
deberán ser sustituidos por otros más adecuados; su uso será provisional y siempre 
sujeto a la ordenación definitiva de la zona. Esta se realizará de común acuerdo con 
Costas y a través de un Plan Especial de Ordenación”. 

 Así mismo, y de acuerdo con el artículo 109.5 de la Ley 9/2002 de 30 de diciembre de 
ordenación urbanística e protección do medio rural de Galicia (en adelante LOUG), con 
sus respectivas modificaciones, “la ejecución de los sistemas generales exigirá la 
aprobación previa de un plan especial cuando su delimitación y ordenación detallada no 
estuviera contenida en el plan general”. 
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Plano 2. Plano Usos Pormenorizados de las NSPM de Valdoviño.

2.3 Según el artículo 51 de las Normas Subsidiarias de Planeamiento Municipal (en 
adelante NSPM), “la zona de Os Pedregás (Parroquias de Lago y Meirás) comprendida 
entre el suelo urbanizable y la línea de delimitación marítimo terrestre, será objeto de un 
Plan Especial que determine sus usos. Conjuntamente con la Dirección General de 
Puertos y Costas. Transitoriamente, y a resultas de las determinaciones definitivas de



6

tal Plan Especial, se aplicarían a tal polígono las mismas restricciones urbanísticas que 
vienen fijadas en el documento para la zona de Protección Especial”.

Plano 1. Clasificación del suelo del T. M.

3. EN CUANTO A LAS ACTUACIONES PLANTEADAS.

3.1 Tal y como indica el artículo 44.2 de la LC y el artículo 91.2 del RLC, “los proyectos 
deberán prever la adaptación de las obras al entorno en que se encuentran situadas”,
por lo que, el técnico que suscribe este informe, en su estricto ámbito de competencias 
meramente técnicas, considera que la actuación relativa a la demolición de las 
escaleras existentes y su sustitución por otras de madera, tal y como se plantea en el 
proyecto, no es la solución técnica más idónea debido a la influencia que las mareas y 
temporales ejercen en la zona (recuérdese los destrozos causados por los temporales 
del año pasado en los accesos a las playa de Pantín y Vilarrube, realizados también con 
madera). Se deberían valorar otras alternativas que permitan la eliminación de estas 
escaleras de hormigón de dudosa estética.  

3.2 En cuanto a la demolición de la caseta de aperos de pesca existente, y posterior 
construcción de una nueva, fuera del DPMT, aparte de no ser funcional ni operativo 
desde el punto de vista de los usuarios, tampoco tiene demasiado sentido, pues se 
pretende regenerar una zona que está muy alterada por la acción del hombre, para a 
continuación colocar una edificación 30 m tierra adentro afectando a un hábitat dunar de 
interés. Se debería considerar la posibilidad de aprovechar esta zona, sustituyendo la 
actual caseta por otra más acorde con el entorno, o incluso llegar a unificarla con los 
aseos existentes y sobre los que no se actúa.

3.3 Se sugiere se estudie la posibilidad de que el “centro de interpretación del entorno” que 
se iba a construir en la playa de Vilarrube, incluido dentro del proyecto presentado por la 
Demarcación de Costas en Galicia y denominado: Recuperación y restauración del 
dominio público marítimo- terrestre en la playa de Vilarrube, T.M. de Valdoviño (A 
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Coruña) (expediente 20070336 COS); se reubique en las inmediaciones de la Laguna 
da Frouxeira, al considerar que esta nueva localización incrementaría la potencialidad 
del mismo. Hay que tener en cuenta, que el propio proyecto presentado por la 
Demarcación de Costas ya contemplaba su reubicación en terrenos fuera del DPMT.  

 

 

4. AUTORIZACIONES 

Por último, y de acuerdo a la normativa que sea de aplicación, se deberán presentar cuantas 
autorizaciones sectoriales sean necesarias para la autorización de dichas obras. 

 

IV.- ESTUDIO DE IMPACTO AMBIENTAL. 

En cuanto al Estudio de Impacto Ambiental de fecha mayo 2011, en el se realiza una 
descripción de las características de la zona, una descripción de los posibles impactos 
esperados resultantes de la ejecución de las obras, además de la definición de una propuesta 
de medidas preventivas y correctoras, así como un Programa de Vigilancia Ambiental que 
asegure su cumplimiento, cabe indicar lo siguiente: 

 

1. Las obras propuestas van encaminadas a conseguir la recuperación del Dominio Público 
Marítimo Terrestre y restauración ambiental del borde litoral en el entorno de A Frouxeira 

 

2. El proyecto cuenta con un análisis general de acuerdo con el esquema de un Estudio de 
Impacto Ambiental.  

 

3. En cuanto al punto 5.3.3 del “documento de síntesis”,  hay que decir que no todas las 
actuaciones contempladas se encuentran dentro de suelo no urbanizable según las 
NSPM, también hay actuaciones en suelo urbano. 

 

4. Se hace referencia en el punto 4.1, del apéndice nº 7 “patrimonio cultural”, al alejamiento 
en unos 30 m. del vial actual que discurre paralelo a la laguna de A Frouxeira. Así mismo, 
en los planos utilizados se hace referencia a una serie de actuaciones que no viene 
reflejadas en el proyecto básico ni en la memoria ambiental. Se debería aclarar este 
punto. 

 

5. Dado que las obras a realizar se sitúan dentro de los límites del Espacio Natural Protegido 
denominado “Costa Artabra”, Lugar de Importancia Comunitaria según la Directiva 
92/43/CEE de mayo de 1992, relativa a la conservación de los habitats naturales y de la 
fauna y flora silvestres, perteneciente a la Red Natura 2000, y declarado por la normativa 
autonómica mediante el D.72/2004 de 2 de abril como Zona de Especial Protección de los 
Valores Naturales, las tareas de mayor impacto se deberán realizar fuera de los períodos 
más sensibles para la fauna.  

 

6. Se deberán cumplir las medidas generales de control arqueológico de las obras y las 
medidas correctoras propuestas en el estudio de impacto sobre el patrimonio cultural que 
se incorpora al Estudio de Impacto Ambiental. 

 
Segundo.- O Concello comprométese a que rematadas as obras e recepcionadas  as mesmas 
farase cargo dos gastos de mantenemento. 
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Terceiro.- Recoñecer a exención da taxa por expedición de licenzas esixibles con arranxo á 
legislación urbanística no que respecta a este proxecto. 
 
Cuarto.- Acordar a dispoñibilidade dos terreos propiedade do Concello.” 
 

Intervén o Sr. Ameneiros Serantes quen dí se se pode explicar o que se vai a votar, 
xa que parece que é o proxecto de costas, cando non o é. 

 

Intervén o Secretario dicindo que o Concello neste trámite simultáneo de 
información pública debe emitir dous informes, que non poder ser emitidos por un 
funcionario senón por un órgano de goberno, entendendo que neste caso lle 
corresponde ao Pleno ao poder o proxecto afectar ao planeamento. No expediente 
do proxecto básico, se o concello non houbese emitido informe no prazo dun mes o 
silencio sería positivo, circunstancia que concorreu, co que o acordo non podería 
nunca ir en contra o sentido do silencio producido pola Lei de procedemento 
administrativo, pero ao tramitar conxuntamente o informe para o estudo de impacto 
ambiental e ter a obriga o concello de emitilo, faise conxuntamente para así poder 
tamén alegar contra o proxecto básico. 

 

Intervén o Sr. Bacorrelle Robles quen dí non estar de acordo co disposto no punto 
2º, de que o Concello se comprometa aos gastos de mantenemento unha vez 
recepcionadas as obras.  

 

Intervén o Sr. Doce Vergara quen dí que o concello está a sufrir a mala redacción 
dos proxectos de costas. 

 

Intervén a Sra. Sanesteban Raposo dicindo que lles remiten os informes, pero que 
non existe unha proposta da alcaldía, e pregunta cal é esa proposta. Contesta o 
Alcalde dicindo que a proposta da alcaldía está baseada no informe técnico. 

 

Intervén o Sr. González Fernández quen dí que o que quere o Sr. Alcalde é tapar a 
non presentación de alegacións, que xa debería ter presentado, que os grupos 
colaboraron, xa que o seu grupo se reuniu na delegación do goberno e na 
delegación de Costas e presentou alegacións en tempo e forma, que ten a súas 
dúbidas que o informe teña que vir a pleno. Asimesmo dí que non está de acordo co 
punto 3.2 no tocante á demolición, e co punto 3.3 sobre a suxerencia de reubicar o 
centro de interpretación xa que en Valdoviño existe un centro de interpretación da 
naturaza, que creen que é importante que se ubique o centro de salvamento, que o 
PSOE conseguiu que a granxa se insertara no plan sectorial de tecnología 
alimentaria. 

 

Dí o Alcalde que acudiron a unha reunión con Costas e que se lle dixo que non ían 
facer nada no concello que este non quixese, que querían actuar na praia de A 
Frouxeira e modificar bastantes aspectos que o arquitecto expuso o outro día. Que 
foi o Sr. González Fernández quen como delegado de política territorial puxo trabas 
ao PAI. Respecto ao tema da granxa marítima hai unha parte á que lle afecta o 
proxecto pero que Costas dí que non vai facer nada que non desexe o concello. 
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Intervén a Sra. Sanesteban Raposo dicindo que se quere o voto favorable do seu 
grupo debe retirar o punto 3.3, que eles presentaron alegacións o 27 de setembro 
que non son coincidentes coas do Concello, pero que non teñen inconviente nas 
mesmas pero sempre que se elimine o punto 3.3. 

 

Intervén o Sr. González Fernández quen dí que por alusións que o Sr. Alcalde non 
sabe que o delegado de política territorial non é o competente na autorización do 
PAI senón o Director da Axencia de Protección da Legalidade Urbanística o 
competente para determinar se se pode autorizar un uso en zona de servidume de 
Costas, e segundo que o concelleiro de medio ambiente do PP antes das eleccións 
dixo que falara co Conselleiro de Medio Rural e que se ía a dotar ese centro. Agora 
mesmo esa zona da praia de Villarrube está como reserva mariña que paga a 
consellería do Mar, porque non se intercede para que ese centro de interpretación 
puidese funcionar sen ningún tipo de problema. Que fan a seguinte proposta que é 
que o Concello de Valdoviño unha vez construido ese centro fale coa Consellería do 
Mar e coa Cofraría de pescadores de Cedeira co obxecto de facer un convenio de 
colaboración mediante o cal o Concello de Valdoviño cede esas instalacións e se 
encarguen da vixiancia. 

 

Dí o Sr. Alcalde que ten que ser realista e basearse nos medios dos que dispón o 
Concello, ao que o Sr. González Fernández resposta que non se desaproveite 
ningunha oportunidade. 

 

Intervén o Sr. Ameneiros Serantes quen dí que leva tempo escoltando unha serie de 
deficiencias e promesas incumpridas de costas que non están plasmadas en ningún 
escrito, o BNG o que quere é que se plasmen estas cuestión así como o da pasarela 
xa que en caso contrario van votar en contra. 

 

Intervén o Sr. Alcalde dicindo que este é proxecto que está a medio de confeccionar 
e que a reunión foi coa promesa de costas, así como coa necesidade de implicar á 
Consellería de Medio Rural. 

 

Intervén o Sr. González Fernández quen dí que estiveron reunidos con costas, que a 
administración funciona con papeleo e que lle gostaría saber porqué non se 
presentaron alegacións como sí fixeron outros grupos. 

 

Dí o Sr. Alcalde que non se fixo o informe ata que se falou con costas. 

 

Intervén o Sr. Bacorelle Robles dicindo que é unha irresponsabilidade que non se 
presentaran alegacións, que outros mantiveron reunións cos veciños e que o 
Concello non fixo nada, además solicite que conste en acta o sentido do silencio. 

 

Por último pregúntaselle ao Secretario que que pasa se non se aproba o informe, ao 
que contesta o secretario que o informe para o estudo de impacto ambiental deberá 
igualmente emitirse cando que se aprobe polo pleno, en caso contrario non se 
poderá remitir, no tocante ao proxecto a non emisión como xa se apuntou 
entendese como silencio positivo para a continuación do procedemento. 
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Sometido o asunto a votación o Pleno con 4 votos a favor 7 votos en contra e dúas 
abstencións acorda rexeitar a proposta da Alcaldía. 

 

3º.- COÑECEMENTO DE DECRETOS E RESOLUCIÓNS DA ALCALDÍA 
(RELACIÓN 9/2011). 

 

Dase conta da relación de Decretos (relación 9/2011) que é a seguinte: 

 
Decretos de Alcaldía Relación núm. 9/2011. 
Resolucións adoptadas pola Alcaldía das que, en cumprimento do disposto no artigo 42 do 
Regulamento de Organización, Funcionamento e Réxime Xurídico das Corporacións Locais, de 28 
de novembro de 1986, a Alcaldía-Presidencia da conta ao Pleno en sesión do día 18 de NOVEMBRO 
de dous mil once, comprendidas entre o número 318  de 17 de outubro  de 2011   ao   364   de  11   de  
novembro  de 2011. 
 
Nº Data Contido 
318 17-10-11 Aprobase a suspensión temporal a usuaria do Servizo de 

Axuda no Fogar; a petición da familia. 
319 18-10-11 Concedendo tarxeta de estacionamento para personas con 

minusvalía a peticionario. 
320 18-10-11 Concedendo tarxeta de estacionamento para personas con 

minusvalía a peticionario 
321 18-10-11 Convocatoria e Orde do Día para sesión da Xunta de 

Goberno Local do 19.10.11 
322 18-10-11 Convocatoria e Orde do Día para sesión plenaria ordinaria 

do 21 de outubro de 2011 
323 19-10-11 Estimando solicitude da funcionaria (secretaria), dona 

Carlota González Navarro de asuntos propios dende o 25 de 
outubro ata o 9 de novembro de 2011. 

324 19-10-11 Nomeando á funcionaria Pilar Rivera Rodríguez coma 
secretaria en funcións dende o 25.10.11 ao 9.11.11 

325 19-10-11 Efectuando delegación especial no 2º Tenente Alcalde, Sr. 
Andrés Pastor Vigo Orjales, para o acto de pago aos 
propietarios afectados pola obra: instalación liña eléctrica 
LMR,CT,RBT en Lodeiro-Penas, dias 26 e 27 de 
outubro/11. 

326 20-10-11 Acordando a remisión ao Xulgado do Contencioso-Admon 
de Ferrol do expte administrativo correspondente ao  P.A. 
Nº 115/2011, e acordos derivados. 

327 20-10-11 Convocatoria sesión plenaria extraordinaria para 
designación membros mesas nas eleccións xerais 20 de 
novembro/11 

328 21-10-11 Aprobase o gasto e autorizase o pagamento de dúas facturas 
a “Supervisión y Control, S.A” por inspección periódica 
obrigatoria a vehículos municipais. Importe total: 88,32 
euros. 
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329 24-10-11 Concedeselle á traballadora laboral Rita Díaz González o 
día 31 de outubro de 2011 coma de asuntos propios. 

330 24-10-11 Resolvendo cesar ao funcionario Senén Martínez Prieto 
coma tesoureiro accidental e nomear tesoureira accidental  
á funcionaria Rosario García Villar con efectos dende o día 
de hoxe. 

331 24-10-11 Concedeselle á funcionaria Mª del Carmen Lamas 
Rodríguez o día 27 de outubro de 2011 coma de asuntos 
propios. 

332 24-10-11 Resolvendo emprazar a don Javier Mouriño López para que 
poida persoarse no P.O 361/2010, a instancia do 
requerimento feito ao Concello, polo Xulgado do 
Contencioso-Admon Nº 1 de Ferrol. 

333 25-10-11 Resolvendo remitir o expte admon correspondente ao P.A 
384/2010 ao Xulgado do Contencioso-Admon de Ferrol, a 
petición deste Xulgado e acordos derivados. 

334 25-10-11 Convocatoria e Orde do Día para sesión de Xunta de 
Goberno Local do día 26.10.11 

335 25-10-11 De concesión  ao funcionario Vicente Bogo Dopico dos 
días 31 de outubro e 2, 3 e 4 de novembro/11 coma de 
asuntos propios.  

336 26-10-11 Adxudicaselle á empresa 2kSystems Locucións 
Informáticas Ferrol, S.L a reparación de dous equipos 
informáticos en Casa Cultura. Importe total: 489,70€ 

337 26-10-11 Aprobanse o gasto e autorizase o pagamento de varias 
facturas especificadas no decreto. Importe total: 23.909,85 
euros. 

338 26-10-11 Concedeselle ao funcionario Ricardo Dopico Embade o día 
31 de outubro de 2011 coma de asuntos propios. 

339 26-10-11 Concedeselle á funcionaria Mª Remedios Torres Regueiro o 
día 31 de outubro de 2011 coma de asuntos propios. 

340 26-10-11 De recoñecemento á funcionaria Mª Remedios Torres 
Regueiro do 9º trienio de servizos prestados na 
Administración Pública. 

341 27-10-11 Resolvendo a remisión do expediente administrativo 
referente ao P.A 104/2011 ao Xulgado do Contencioso-
Administrativo de Ferrol e acordos derivados. 

342 27-10-11 Aprobanse as retribucións do mes de outubro dos 
funcionarios, por importe bruto de 39.034,01 euros; 
igualmente do persoal laboral por 20.794,60€ e  as 
retribucións por varios conceptos a abonar aos concelleiros, 
por importe bruto de 5.730,35 euros. 

343 27-10 -11 Aprobase o gasto e autorizase o pagamento de duas 
facturas, segundo se relaciona no propio decreto. Importe 
total: 2.856,91 euros. 

344 27-10-11 Concedeselle  á traballadora laboral Mª Amparo Estraviz 
Vilariño o día 31 de outubro de 2011 coma de asuntos 
propios. 
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345 27-10-11 Concedenselle ao funcionario Senén Martínez Prieto os 
días 31 de outubro e 18 de novembro de 2011 coma de 
asuntos propios. 

346 28-10-11 Concedeselle ao Policia Local Oscar Manuel Freire 
Rodríguez o día 2 de novembro de 2011 coma de asuntos 
propios. 

347 02-11-11 Concedenselle ao Policia Local Fernando García Rochela 
os días 14,16,17,18,25,28,29 e 30 de novembro e 01 e 02 de 
decembro/2011 coma de asuntos propios. 

348 02-11-11 Resolvendo a extinción do Servizo de axuda no fogar a 
usuario José Bouza Hermida, por falecemento. 

349 03-11-11 Convocatoria e Orde do Día de Pleno extraordinario do día 
7 de novembro/2011 

350 03-11-11 Autroizando celebración de comida de confraternidade 
veciñal  o día 19 de novembro de 2011 no lugar de 
Montefaro-Meirás. 

351 03-11-11 Devolución de ingresos indebidos curso de natación, de 
agosto. 

352 04-11-11 Concedenselle ao Policia Local J. Ramón Bacorelle Robles 
os días 9 e 10 de novembro/11 coma de asuntos propios. 

353 04-11-11 
 

Resolvendo acudir á convocatoria da Consellería de 
Traballo e Benestar : Axudas e subvencións para o fomento 
do emprego (programas de cooperación) no ámbito de 
colaboración coas entidades locais. 

354 4-11-11 Concedenselle á funcionaria Mª del Carmen Lamas 
Rodríguez o día 8 de novembro de 2011 coma de asuntos 
propios.  

355 08-11-11 Aprobase o gasto da xestión de residuos voluminosos de 
setembro e outubro/2011, por importes de 1.784,71€ e 
1.503,90€ respectivamente da empresa RECINOR e 
ordease o seu pagamento á Mancomunidade de Concellos 
da Comarca de Ferrol 

356 08-11-11 Aprobase o gasto e autorizase o pago a Anxo Tirado 
Pereira (Teatro Vador) por acutación teatral. Importe: 
424,80 euros. 

357 09-11-11 Concedenselle ao funcionario Santiago López Vilela os 
días 14, 15 e 16 de novembro de 2011. 

358 10-11-11 De cese de funcionaria Pilar Rivera como secretaria en 
funcións e nomeando como secretaria accidental dende o 
día de hoxe 10.11.11 

359 10-11-11 Concedeselle á funcionaria Mª Remedios Torres Regueiro o 
día 21 de novembro de 2011 coma de asuntos propios. 

360 10-11-11 De aprobación do gasto (fras) e autorización do seu pago, 
que se relacionan no propio decreto. Importe total: 
18.151,26 euros 

361 10-11-11 Acordando solicitar subvención para realización de 
auditoria enerxética do alumeado público.  
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362 10-11-11 Autorizando celebración de festas patroais en honor a San 
Martín na parroquia de Villarrube, dias 11,12 e 13 de 
novembro/2011 

363 11-11-11 Solicitando subvención para realizar unha centralización, 
xestión e reducción do gasto enerxético na iluminación 
pública no lg. De Robles-Valdoviño. 

364 11-11-11 Resolvendo informar favorable o nomeamento provisional 
de don Francisco Javier Oubiña Lodeiro para o posto de 
secretario do concello, no tempo que permaneza en 
situación de excedencia a secretaria titular, Sra. González 
Navarro. 

365 14-11-11 Concedeselle ao funcionario Antonio Vilasánchez Hermida 
o día 21 de novembro de 2011 coma de asuntos propios. 

366 14-11-11 Concedenselle ao traballador laboral Ramón Couce Blanco 
os días 21,22,23,24 e 25 de novembro de 2011 coma de 
asuntos propios 

 
Por parte do Sr. Alcalde pregúntase se laguen desexa copia dalgún Decreto. 
 
O Sr. Bacorelle Robles solicita os seguintes: 332, 333, 337, 341, 343, 350, 356, 361 
e 363 
 
O Sr. Doce Vergara solicita copia dos seguintes decretos 321, 326, 332 e 341 
 
O Sr. González Fernández solicita copia do 321, sobre o 323 pregunta porqué se lle 
deron os asuntos propios á secretaria, ao que resposta o Alcalde que por 
operatividade, xa que ten dereito a eles e se non se lle deran de inmedito 
quedaríase o Concello sen secretario durante máis tempo. Prosegue solicitando o 
326, 332, 333, 337, 341, 342, 343, 353, 360, sobre o 361 (resposta o Alcalde que é 
unha subvención para facer un proxecto de auditoría enerxética) e o 363. 

 
4.1.- DO PSDEG-PSOE, PARA ESIXIR O CUMPRIMENTO DA LEI CONTRA A 
VIOLENCIA DE XÉNERO. 

 
Por parte do Sr. González Fernández dase lectura á moción que é a seguinte: 

 

Alberto González Fernández, voceiro do PSdeG-PSOE do Concello de Valdoviño, ao 
amparo do disposto no artigo 97/3 do Reglamento de organización, funcionamento e 
réxime xurídico das Entidades Locais, presenta ante este pleno, a seguinte MOCIÓN 
en base a seguinte 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 
 

Desde el concello de Valdoviño queremos hacer nuevamente un llamamiento a la 
rebelión colectiva de la ciudadanía contra la violencia de género: todos y todas 
debemos comprometernos contra esta inmensa crueldad que solo produce dolor, 
miedo y muerte en las mujeres víctimas, en los menores que la padecen y en sus 
familiares y amigos que la sufrirán de por vida.  
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El PSdeG-PSOE considera que la sociedad española no puede ni debe tolerar este 
reguero de víctimas, directas e indirectas, y que cada persona, cada familia, cada 
institución, cada comunidad, grande o pequeña, debe poner todo su esfuerzo en 
erradicar la violencia de género. 

El PSdeG-PSOE ha dado muestras de su claro compromiso: La Ley contra la 
Violencia de Género fue la primera normativa legal aprobada por el Gobierno 
socialista en Diciembre de 2004 y dotó a Ministerios, Comunidades Autónomas, 
Ayuntamientos y Asociaciones de los recursos necesarios, tanto legales como 
económicos, para la protección integral de las víctimas y de los menores a su cargo. 

Gracias a ello,  cientos de miles de mujeres han podido ser atendidas, protegidas y 
salvadas de ese cerco de terror y violencia al que se veían sometidas junto a sus 
hijos e hijas, con el propósito de lograr la recuperación de su dignidad y su 
reincorporación a la sociedad en plena libertad. La Ley ha puesto todos los recursos 
del Estado (Cuerpos y Fuerzas de seguridad, Justicia, Sanidad, Educación, 
Asociaciones de ayuda y apoyo, servicios sociales, políticas de empleo y vivienda, 
etc.,) a disposición de las víctimas y sus familias, en una clara apuesta social para 
terminar con el terror.  

Sin embargo, los últimos recortes en políticas sociales protagonizados por Gobiernos 
autonómicos y locales del Partido Popular, están afectando negativamente a las 
mujeres y a la igualdad, haciendo más difícil la lucha contra la violencia de género. 
A pesar de ser los responsables directos de poner en marcha la protección a las 
víctimas y de gestionar las ayudas económicas decretadas por el Gobierno Central 
para este fin, en algunas Comunidades Autónomas y Ayuntamientos asistimos a 
recortes indiscriminados que muestran la falta de un compromiso firme que sitúe la 
sensibilización y erradicación de la violencia de género en las prioridades de la 
agenda política.  

No podemos ni debemos consentirlo. No podemos ni debemos permitir que se 
abandone a su suerte a cientos de miles de mujeres ni a sus familiares que todavía 
sufren esta violencia criminal. No vamos a dejarnos quitar todo lo que, como  
ciudadanía, hemos conseguido en estos años. 

Por todo lo cual, en defensa de los intereses de los vecinos y vecinas de nuestro 
Concello, el Grupo Municipal  Socialista  presenta la siguiente moción, para que se 
adopte el siguiente acuerdo: 

▪ Exigir, en base al art.155 de la Constitución Española que obliga a las 
Comunidades Autónomas al cumplimiento de las Leyes vigentes, a que nuestra 
Comunidad Autónoma de Galicia cumpla estrictamente la Ley Integral contra la 
Violencia de Género sin ningún tipo de excusas, porque la integridad de las 
mujeres y menores ha de estar garantizada sin disculpas ni dudas. 

▪ Exigir a nuestro gobierno autonómico y promover a nivel municipal que la 
aplicación efectiva de dicha Ley sea una prioridad en la agenda política y en el 
presupuesto.  

▪ Instar a nuestro Gobierno Autonómico y promover a nivel municipal el seguir 
promoviendo, a través de los medios públicos de comunicación, programas 
específicos de sensibilización de la sociedad contra la violencia de género a fin de 
contribuir de manera decisiva a la erradicación de esta terrible lacra. 

▪ Instar a nuestro Gobierno Autonómico y promover a nivel municipal el 
cumplimiento de los Acuerdos que, sobre protección de menores expuestos a 
entornos de violencia de género fueron asumidos por las Comunidades 
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Autónomas en la reunión del Sectorial de Igualdad celebrada en Abril de 2010, 
con la puesta definitiva en marcha del sistema de protección especializada de 
menores y de elaboración del Protocolo de atención a los mismos. 

▪ Instar a nuestro Gobierno Autonómico y promover a nivel municipal el seguir 
consiguiendo una mayor formación especializada y una mayor implicación de la 
Policía Autonómica, y municipal, en la protección de las víctimas de violencia de 
género, directa o indirecta. 

▪ Instar a nuestro Gobierno Autonómico y promover a nivel municipal a realizar un 
estudio socio-criminológico sobre violencia de género, en colaboración con el 
Gobierno Central,  a fin de poner de manifiesto la realidad existente sobre esta 
terrible problemática. 

 

Intervén o Sr. González Fernádez quen dí que cré que é unha situación cruel, real e 
difícil e que temos todos que traballar coordinadamente para procurar erradicar a 
violencia que sofren a cotío as mulleres. 
 
Intervén o Sr. Sieiro Prada que dí que con esta moción estanse a aproveitar das 
circunstancias para facer propaganda, que está a sociedade moi sensibilizada pero 
que non están de acordo en esixir o solicitado nos termos da moción xa que parece 
que os que a propoñen son os garantes desta reivindicación e que por ilo se van a 
bster neste punto. 
 
Intervén a Sra. Castro González dicindo que lle parece algo insólito a intervención 
do Concelleiro do PP xa que se presentaron moitas mocións nese senso e que non 
hai oportunidade xa que sempre se presentan nestas datas, por último quere decir 
que co PSOE avanzouse moito lexislativamente neste eido. 
 
Intervén o Sr. Alcalde dicindo que é certo que se aprobaron moitas leis pero que 
non se dotaron orzamentariamente para así velas cumplidas e que eles se van a 
abster non polo contido senón pola oportunidade. 
 
Intervén a Sra. Castro González dicindo que ista lei permite entre outras melloras e 
avances que o caso o coñeza un xuiz de instrucción ou que as damnificadas poidan 
acceder a pisos 
 
Intervén o Sr. González Fernández dicindo que a data do pleno é casualidade xa que 
a data é a que é, e que o que hai que facer é traballar para erradicar esta situación. 
 
Insiste o Sr. Alcalde dicindo que as mulleres están protexidas legal pero non 
orzamentariamente. 
 
Intervén o Sr. Ameneiros Serantes quen dí que llle parece insólito este debate, que 
non se trata de oportunismo político e que é máis o BNG ven presentando todos os 
anos mocións neste senso. 
 
Intervén o Sr. Bacorelle Robles quen dí que isto lle parece insólito. 
 
Sometida a moción a votación, e cos votos favorables dos membros do PSdeG-
PSOE, CENVAL, CONVERXENCIA GALEGA, UNIDOS POR VALDOVIÑO e BNG (9), e 
coa abstencións dos membros do grupo municipal do PP (4), queda aprobada a 
moción do grupo municipal do PSdeG-PSOE, para esixir o cumprimento da Lei contra 
a Violencia de Xénero. 
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4.2.- DO PSDEG-PSOE, DE ACTUACIÓNS PARA A MELLORA DOS SERVIZOS E 
ACCESIBILIDADE NAS PRAIAS. 

 
Por parte do Sr. González Fernández dase lectura á moción que é a 

seguinte: 

 

Alberto González Fernández, voceiro do PSdeG-PSOE do Concello de Valdoviño, ao 
amparo do disposto no artigo 97/3 do Reglamento de organización, funcionamento e 
réxime xurídico das Entidades Locais, presenta ante este pleno, a seguinte MOCIÓN 
en base a seguinte, 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 
 
Na actualidade, e a pesar de contar no noso litoral co distintivo de Bandeira Azul, en 
moitas dás nosas praias, (A Frouxeira, Ou Rodo, Baleo, Vilarrube), compre sinalar, 
que estas non son certamente accesibles para todos. A pesar de que este distintivo 
internacional premia atributos como a accesibilidade, as praias non dispoñen de 
elementos que garantan o acceso ó areal e o baño adaptado. 
 
Entre os principais inconvenientes, as persoas con mobilidade reducida atópanse coa 
falta de conexión entre os elementos accesibles, así como, accesos con dimensións 
inferiores ás establecidas reglamentariamente, coma chanzos e resaltes nas 
entradas aos módulos de aseos. 
 
Co fin de ofrecer un espazo especialmente deseñado para o goce de persoas con 
estas dificultades, faise necesaria a instalación de cadeiras e muletas anfibias, que 
garantan que as persoas gocen dun bo baño completamente seguro. 
 
As persoas que, afectadas dalgún tipo de discapacidade permanente ou temporal, 
desexan gozar dun baño na praia ou simplemente da proximidade do mar nun lugar 
perfectamente accesible e con todos os medios e materiais necesarios para poder 
desenvolverse con facilidade necesitan a atención das administracións.  
 
As cadeiras e muletas anfibias permiten aos usuarios acceder á auga con maior 
facilidade. Están destinadas a facilitar o acceso tanto á praia e a súa contorna como 
ao baño na auga ás persoas con discapacidade e desprázanse por calquera tipo de 
superficie. 
 
Contan con flotadores laterais desmontables, o que facilita a transferencia desde a 
cadeira de rodas convencional á cadeira anfibia, e proporcionan unha flotabilidade 
adecuada dentro da auga, completándose cunha varra-tirador útil para desprazalas 
pola praia e facilitar a entrada e a saída da auga. 
 
Para usuarios con control dos membros inferiores as transferencias poden facerse 
frontalmente coa axuda dun asistente, debendo colocar o repousapés na súa 
posición máis baixa. Para desprazar a cadeira pola area e a súa entrada na auga 
poderá elevarse o repousapés ata unha altura cómoda para o usuario. Para usuarios 
con menor control de membros inferiores ou sen control dos mesmos, as 
transferencias realizaranse lateralmente.  
 
Están dotadas dun sistema de flotación composto por varios flotadores. A persoa 
acompañante pode axudar a subir e baixar da cadeira MARIÑA dentro da auga, 
suxeitando e mantendo afundida a cadeira. 
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Para poder realizar esta actividade, unicamente serían necesarios dous socorristas 
acuáticos encargads do servizo de Salvamento e Socorrismo de Praias, que  
prestarían asistencia ás persoas que desexen utilizar estes servizos.  
 
 
De non ser posible dita actuación polos servizos de Socorrismo e Salvamento, sería 
interesante contactar con outras entidades tales como Protección Civil ou 
Asociacións, que desempeñen voluntariamente esta actividade. 
 
A maiores, o Concello debería fornecer módulos de aseos adaptados para 
discapacitados, módulos de almacén e corredores enrollables para facilitar o acceso 
á auga coas cadeiras anfibias, entre outros equipamentos. 
 
Por todo o exposto o Grupo Municipal Socialista, e no seu nome o voceiro do 
mesmo, formula a seguinte moción a fin de que o Pleno se pronuncie sobre a 
mesma e adopte os seguintes 
 

ACORDOS 
 
 

1. • Que o Concello de Valdoviño adquira unha primeira cadeira 
anfibia para instalar na Praia dá Frouxeira. 

 
2. • Contemplar nas partidas orzamentarias sucesivas, dotación 

económica suficiente para acometer un programa, para dotar ás 
nosas praias dá óptima accesibilidade a través dá adquisición de 
cadeiras anfibias. 

 
3. Solicitar as correspondentes subvencións existentes nas distintas 

Administracións para actividades en materia de Servicios Sociais. 
 

4. • Que ou Concello de Valdoviño, inclua, non Prego de Condicións 
dá Contratación do Servizo de Socorrismo, unha claúsula que 
determine que dous socorristas prestarán ou servizo necesario para 
que as persoas con movilidade reducida, podan acceder ou areal e 
bañarse con seguridade. 

 
Remata a lectura o Sr. González Fernández dí que este é unha moción moi sixela, co 
obxecto de garantir a accesibilidade ás praias de modo que o Concello de Valdoviño 
sexa un referente e que no tocante ao mantemento pódese falar con asociacións de 
cara á xestión dos servizos. 
 
Intervén o Sr. Alcalde dicindo que o custo de accesibilidade sería sobre 10.000,00 
euros, para cada unha das praias e supón unha cantidade moi importante. Que a 
cadeira de rodas estiman que sae sobre 3.000,00 euros, pero que hai que facer 
corredores e hai que ter persoal especializado.  
 
Intervén a Sr. Castro González dicindo se lles poden facilitar ese informe, ao que o 
Alcalde resposta que se trata dun borrador. Prosegue a Sra. Castro González dicindo 
que acaba de aprobar un recoñecemento de créditos de 400.000,00 euros co que lle 
parece que 10.000,00 euros non debería ser un custo demasiado elevado. 
 
Intervén o Sr. Alcalde quen dí que a idea lle parece ben pero que ten que limitarse 
aos medios dos que dispón o Concello. 
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Intervén o Sr. Ameneiros Serantes quen dí que xa co BNG fíxose unha praia 
naturista, que o que non se pode é deixar o tema aparcado e que se se pode 
escomenzar hai que facelo ainda que sexa pouco a pouco. 
 
Intervén o Sr. Bacorelle Robles dicindo que a eles parécelles importantísimo, que hai 
que adoptar medidas deste tipo de xeito que se discrimine de xeito positivo a esta 
xente.   
 
Intervén o Sr. Doce Vergara anunciando o voto favorable do seu grupo, que cando 
estaban no goberno procuraron dotar dunha cadeira á praia. 
 
Intervén a Sra. Sanesteban Raposo dicindo que independentemente do tema 
orzamentario, nos anos nos que gobernaron ofrecíasse a gratuidade dunha cadeira 
anfibia e a empresa que xestinaba o servizo dixo que non podería ser operativa dita 
cadeira, que a pasarela hai que extendela e logo recollela, entende que debe 
consultarse á empresa de socorrismo sobre a viabilidade do proxecto. Remata 
anunciando a abstención do seu grupo. 
 
Intervén o Sr. Sieiro Prada quen dí que teñen un orzamento de entre 2500 a 3.000 
euros e que estaban nunca situaciñón delicada e que hai que atender outras 
prioriades como o colexio de Atios. 
 
Intervén o Sr. González Fernández dicindo que entende que isto non é ningún luxo, 
que é unha cuestión de prioridades e de dereitos e que isto é importante dende un 
punto de vista de inversión e que o tema orzamentario non pode ser excusa cando 
se gastan eses cartos na cadena COPE. 
 
Intervén o Sr. Alcalde dicindo que o seu grupo de vai a abster, pero que entende 
que temos que facer un estudo mellor . 
 

Sometida a moción a votación, e cos votos favorables dos membros do PSdeG-
PSOE, CONVERXENCIA GALEGA, UNIDOS POR VALDOVIÑO e BNG (7), e coa 
abstencións dos membros do grupo municipal do PP e CENVAL (6), queda aprobada 
a moción do grupo municipal do PSdeG-PSOE, de actuacións para a mellora dos 
servizos e accesibilidade nas praias. 

 
 
4.3- DO PSDEG-PSOE, PARA INSTAR Á XUNTA A QUE RECTIFIQUE OS 
RECORTES EN MATERIA SOCIAL E GARANTE OS PROGRAMAS DO PLAN 
CONCERTADO DO ANO 2009. 

 
Por parte do Sr. González Fernández dase lectura á moción que é a seguinte: 

 

Alberto González Fernández, voceiro do PSdeG-PSOE do Concello de Valdoviño, ao 
amparo do disposto no artigo 97/3 do Reglamento de organización, funcionamento e 
réxime xurídico das Entidades Locais, presenta ante este pleno, a seguinte MOCIÓN 
en base a seguinte 
 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 
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O Plan concertado constitúe un instrumento fundamental para a colaboración e 
coordinación entre as administracións con competencias en políticas sociais co fin de 
prestar servizos públicos, actuacións e programas absolutamente fundamentais para 
o benestar das persoas. Sen Plan concertado non poderían existir os servizos 
públicos sociais que existen na actualidade. 
 
Este plan nacido froito das políticas socialistas, ten sido o soporte de políticas 
municipais sociais, tanto de dotación de persoal como na elaboración, mantemento 
e desenvolvemento de programas de atención e cohesión social.  
 
Obxectivos fundamentais do Plan son garantir servizos sociais a toda á poboación, 
proporcionar aos cidadáns e cidadás servizos sociais de calidade axeitados ás súas 
necesidades, construír redes públicas de equipamentos sociais, ou cooperar cos 
concellos na prestación de servizos sociais de calidade. 
 
A entrada de Feijóo ao Goberno da Xunta vén supoñendo un ataque directo ao Plan 
concertado. Os recortes que se teñen experimentado, malia os anuncios ao uso da 
conselleira Mato, están a asfixiar aos concellos, e, o máis importante, a persoas que 
precisan deste plan para vivir nunhas mínimas condicións de benestar. A media de 
recortes deste ano dos orzamentos da Xunta para os concellos é do 80% o que 
suporía de non rectificar a morte dos servizos sociais municipais. 
 
En concreto no noso concello pasamos dun orzamento de 27.000 euros do 
exercicio anterior a 3.000 euros no actual, o que supón un drástico recorte 

a axuda social. 
 
Os incomparables recortes da Xunta de Galicia en axudas a domicilio impedindo 
novas altas, a desaparición de programas está a ser denunciado polas profesionais  
e os profesionais do sector defendendo o interese das políticas sociais. Os anuncios 
da Consellaría de Traballo e Benestar sobre o Plan concertado son tantos como 
incumprimentos contrastables e acreditados no seu tempo de Goberno. 
 
     
Por todo o cal, na defensa dos intereses dos veciños e veciñas do noso concello, o 
Grupo Municipal  Socialista  presenta a seguinte moción, para que se adopte o 
seguinte acordo:  
 
     1.º) Instar a Xunta de Galicia a rectificar, a través das medidas urxentes 
necesarias, os  recortes implantados polo Goberno galego no Plan concertado e 
garantir, polo menos, a cobertura orzamentaria de 2009. 
 
     2.º) Instar a Xunta de Galicia a que garanta o mantemento dos programas, 
actuacións e servizos dependentes do Plan concertado que existían no ano 2009. 
 
     3º)   Facultar ao Alcalde-Presidente para exercitar as acción legais que procedan 
en defensa dos dereitos sociais dos seus veciños/as. 
 
 
Despois da lectura o Sr. González Fernández expón que o plan concertado é algo 
fundamental, que son servizos sociais municipais financiados polo Estado e as 
Comunidades Autónomas. Que onte a Consellería de Traballo recoñeceu unha 
merma de 2.400.000 euros, e que se reducen as contías destas axudas. Que isto é 
unha necesidade e que é necesario que o Concello de Valdoviño reclame que non lle 
diminúan as axudas que viña percibindo. 
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Intervén o Sr. Alcalde dicindo que o Concello fixo unha alegación. 
 
Intervén o Sr. González Fernández para solicitar unha copia da alegación. No 
mesmo senso a solicita o concelleiro de Unidos por Valdoviño. Aos que o Alcalde dí 
que sí. 
 
Intervén o Sr. Doce Vergara anunciando o voto favorable do seu grupo e que non se 
pode recurtar ista asignación xa que ademáis a demanda incrementouse nun 30%. 
 
Intevén a Sra. Sanesteban Raposo solicitando que se lles convoque a unha comisión 
informativa e se lles informe sobre a financiación dos Servizos Sociais. 
 
Intervén o Sr. Alcalde dicindo que este recorte está feito pero que por parte do 
PSOE non podemos decir que non recurtaron, cita as pensións, os salarios, límites 
ás axudas da dependencia, partidas orzamentarias, becas ou o incremento dos 
parados, entendendo que os recurtes veñen dados porqué non hai medios 
económicos. 
 
Intervén o Sr. González Fernández dicindo que os datos datos polo Sr. Alcalde non 
son certos, xa que na mayoría trata de competencias que ten asumido a 
Comunidade Autónoma. 
 
 

Sometida a moción a votación, e cos votos favorables dos membros do PSdeG-
PSOE, CENVAL, CONVERXENCIA GALEGA, UNIDOS POR VALDOVIÑO e BNG (9), e 
cos votos en contra dos membros do grupo municipal do PP (4), queda aprobada a 
moción do grupo municipal do PSdeG-PSOE, para instar á Xunta a que rectifique os 
recortes en materia social e garante os programas do Plan Concertado do ano 2009. 
 

Deseguido o Sr. Alcalde pregunta se por razóns de urxencia algún grupo 
municipal desexa someter a consideración do Pleno algún asunto non comprendido 
na orde do día e que non teña cabida no apartado de rogos e preguntas. 
 

Por parte do Sr. Ameneiros Serantes a urxencia da moción que trata sobre o 
POS dado que o prazo remata o 30 de novembro. 

 
Sometida a urxencia da moción a votación esta é apreciada por mayoría 

abasoluta cos votos a favor do PSdeG-PSOE, CONVERXENCIA GALEGA, UNIDOS POR 
VALDOVIÑO e BNG (7), votos en contra dos membros do grupo municipal do PP (4) 
e as abstencións dos membros do grupo municipal CENVAL (2),  quedando incluída 
na orde do día do pleno. 
 
4.4.- MOCIÓN DO BNG SOBRE AS OBRAS A INCLUIR NO POS 2012. 
 
Por parte do Sr. Ameneiros Serantes dase lectura á moción que é a seguinte: 
 
 
Carlos Alberto Ameneiros Serantes, voceiro do Grupo Municipal do BNG no Concello 
de Valdoviño, ó amparo do disposto nos artigos 91.4 e 97 do Regulamento de 
Organización, Funcionamento e Réxime Xurídico das Entidades Locáis, presenta para 
a súa discusión e aprobación, si procede, polo Pleno do Concello de Valdoviño da 
seguinte 
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MOCIÓN 
 
O vindeiro 30 de novembro remata o prazo para a presentación de documentación 
dos Concellos para participar no P.O.S da Deputación da Coruña para a anualidade 
2012, o Concello de Valdoviño ten asignados fondos para a realización de obras por 
un valor de 235.873 €. 
Para o BNG a prestación dos servizos básicos de abastecemento de auga e 
saneamento aos vecinos e vecinas de Valdoviño é unha prioridade e un dos eixos 
fundamentáis para o desenrrolo de Valdoviño e da calidade de vida neste concello. O 
BNG ven repetindo sistemáticamente a necesidade que ten este concello en canto á 
extensión das redes de abastecimento de auga e saneamento, así como a urxente 
posta en funcionamiento das xa existentes que non están a funcionar. 
 
Toda vez que O BNG amosou reiteradas veces a súa vontade de colaboración para a 
elaboración do P.O.S de xeito consensuado, entre todos os grupos municipais, e 
visto que as intencións do goberno municipal de chegar a un acordo na elaboración 
deste plan quedan exclusivamente en intencións sen chegar a nada máis, posto que 
neste concello tense a "tradición" de deixar todo para o último dia co risco que iso 
supon, e posto que O BNG non vai a respetar nunca o xeito de facer as cousas a 
última hora, correndo e poñendo en perigo unha importante inversión para os 
veciños e veciñas de Valdoviño propoñémoslle ao Pleno da Corporación municipal a 
adopción dos seguintes 
 

ACORDOS: 
 
1º.- Incluir no P.O.S da Deputación da Coruña 2012 o remate da 
conexión da rede de saneamento de Aviño até o da estrada de 
Cedeira, no "paraiso", así como a reposición do firme. 
 
2º.- Destinar o resto do P.O.S da Deputación da Coruña 2012 na 
extensión da rede de abastecimento de auga e saneamento en lugares 
donde esta extensión poidan entrar en funcionamento inmediamente 
ao remate de ditas obras. 
 
 
 
Despois da lectura o Sr. Ameneiros Serantes dí esperaban a chamada do Sr. Alcalde 
para as obras e que vista a  experiencias nos últimos anos optou por presentar a 
moción. 
 
Intervén o Sr. Alcalde quen dí que coinciden prácticamente en todo o que ven na 
moción e que cando os citou estaban a favor en extender as redes de saneamento. 
Prosegue dicindo que con respecto ao primeiro punto hai outra subvención para a 
cometer dita obra. 
 
Intervén o Sr. Ameneiros Serantes explicando que o que queren con isto é agilizar o 
tema e que se o Alcalde lle garante que dita obra vai a ir con cargo á subvención do 
PCC non ten problema en que se troque dita obra. 
 
Itervén o Sr. Alcalde dicindo que non llo pode garantir, que a rede de saneamento 
tiña que terse desenvolvido globalmente, que non se fixo o estudo e que o problema 
da tubería que vai do Golpiño á Lagoa é porque existe unha tubería de PVC cando 
tiña que ser de polietileno. 
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Intervén o Sr. Ameneiros Serantes dicindo que en relación coa moción quere constar 
que no caso de que a obra do punto 1º non sexa incluida no PCC que se inclúa no 
POS. 
 
Intervén o Sr. Bacorelle Robles felicitando ao concelleiro do BNG pola moción, que é 
urxente que se lles convoque para o POS e que o Concello non pode perder 
235.000,00 euros. 
 
Intervén o Sr. Doce Vergara quen dí que pediron que se mirase como estaba o PCC 
e que non obtiveron resposta e que é unha obra que non se pode desatender. Que 
hai que facer un proxecto de futuro sobre os saneamentos de modo que non existan 
desastres medioambientais e que teñen a vontade colaborar e de que os servizos se 
poñan en funcionamento. 
 
O Alcalde dí que o que se está a seguir na prioridade das obras é a dun criterio 
técnico. 
 
Intervén a Sra. Sanesteban Raposo quen dí que as dúas propostas son positivas 
pero pregunta proqué non se lles convocou a ningunha comisión. 
 
Dí o Sr. Alcalde que había que afcer un estudo e que tiña que preparar os proxectos. 
 
Intervén a Sra. Sanesteban Raposo quen dí que antes de redactar os proxetos lles 
debe convocar a unha comisión. 
 
Dí o Alcalde que o que non lle parece ben é destinar o 100% a obras xa que doutro 
xeito podería destinar eses recursos a outras obras. 
 
Intervén a Sra. Sanesteban Raposo quen dí que xa preguntou sobre canto gasto 
corrente tiña pensado adicar o concello e que necesidades se cubrirían, pero que lle 
tiñan que facilitar datos para isa toma de decisión, que é política. 
 
Intervén a Sra Castro González quen dí que unha vez teña o Alcalde os proxectos 
despois non haberá xeito de aprobar outras obras. 
 
Intervén o Sr. Alcalde quen dí que quedou en facer as actuacións do POS en base a 
criterios técnicos. 
 
Intervén o Sr. Ameneiros Serantes quen dí que él entendeu que ía haber unha 
comisión. 
 
Intervén o Sr. Alcalde quen dí que cré que se dixo na Xunta de Voceiros obras de 
saneamento e auga. 
 
Intervén o Sr. González Fernández exponiendo que forn convocados á Xunta de 
Voceiros e que lles comentou que llesía convocar a unha comisión, que non é de 
recibo que o Sr. Alcalde encargue os proxecto xa que é o Pleno quen decide que só 
quedan 12 días, que eles xa manifestaron que querían que se destinase todo a obra, 
que se comentou a posibilidade de aproveitar a obra soterrada para a cal se lle 
acaba de dar licenza a FENOSA para acometer obras do POS e que na derradeira 
comisión informativa non se lles comunicou nada (dí o Alcalde que non o fixo porque 
estaba en fase de estudo). Remata anunciando o voto do seu grupo en sentido 
favorable. 
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Intervén o Sr. Alcalde dicindo que tdodo o que se fixo foi en base a criterios 
técnicos, que considera que é mellor levar o 50% a gastos correntes que logo 
podería utilizar en calquera obra, como reformas en colexios ou no propio concello, 
como mellorar o sistema informatico. 
 
Intervén a Sra. Sanesteban Raposo e pregunta que xa que todo o POS vai adicado a 
obras quere preguntar á interventora se neste gasto corrente que se minora en base 
á previsisón do 50% van incluidas partidas de servizos sociais ou cultura. 
 
Contesta a Sra. Interventora quen dí que se se adicase parte do POS a gastos 
correntes estes non irían a servizos sociais senón a servizos mínimos obligatorios. 
 
Sométese pois a emenda do BNG a votación quedando redactado punto primeiro de 
seguinte xeito: 
 
1º.- No caso de que a obra da conexión da rede de saneamento de Aviño até o da 
estrada de Cedeira, no "paraiso", así como a reposición do firme, non se inclúa no 
PCC se inclúa no POS. 
 
 
Sometida a emenda a votación a mesma é aprobada cos votos favorables dos 
membros do PSdeG-PSOE, CENVAL, CONVERXENCIA GALEGA, UNIDOS POR 
VALDOVIÑO e BNG (9), e cos votos en contra dos membros do grupo municipal do 
PP (4). 

 

Acto seguido sométese a moción xa emendada e cos votos favorables dos membros 
do PSdeG-PSOE, CENVAL, CONVERXENCIA GALEGA, UNIDOS POR VALDOVIÑO e 
BNG (9), e cos votos en contra dos membros do grupo municipal do PP (4), queda 
aprobada a moción do BNG sobre as obras a incluir no POS 2012. 
 
Dilixencia: Para facer constar que sendo as 22: 22:48 horas fai un receso por parte 
do Alcalde reanudándose o pleno ás 22:59 horas.  
 
Por parte do Sr. Ameneiros Serantes, solicita tratar unha moción sobre a violencia 
de xénero. 
 
Sometida a urxencia da moción a votación esta é apreciada por maioría abasoluta 
cos votos a favor do PSdeG-PSOE, CENVAL, CONVERXENCIA GALEGA, UNIDOS POR 
VALDOVIÑO e BNG (9), votos en contra dos membros do grupo municipal do PP (4),  
quedando incluída na orde do día do pleno. 
 
 4.5.- MOCIÓN DO BNG SOBRE A POSTA EN FUNCIONAMENTO DAS 
OBRIGAS    IMPOSTAS    POLA    LEI     11/2007    QUE    ESTÁN    
PENDENTES    DE DESENVOLVEMENTO  
 
Por parte do Sr. Ameneiros Serantes dase lectura á moción que é a seguinte: 
 
 
Carlos Alberto Ameneiros Serantes, voceiro do Grupo Municipal do BNG no Concello 
de Valdoviño, ó amparo do disposto nos artigos 91.4 e 97 do Regulamento de 
Organización, Funcionamento e Réxime Xurídico das Entidades Locáis, presenta para 
a súa discusión e aprobación, si procede, polo Pleno do Concello de Valdoviño da 
seguinte 
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MOCIÓN 
 
A violencia de xénero constitúe unha vulneración dos dereitos fundamentáis das 
mulleres. É a manifestación máis clara e brutal da desigualdade aínda existente 
entre mulleres e homes na nosa sociedade, poñendo de manifesto que falta moito 
camino por andar até rematar completamente coa discriminación e subordinación 
das mulleres e acadar unha sociedade igualitaria. 
 
Nos últimos anos déronse pasos importantes no eido legal, superando a visión que 
reducía o problema ao ámbito privado e asumindo que a loita contra a violencia de 
xénero é un problema de primeira orde e que na súa erradicación deben implicarse 
o conxunto de poderes públicos e toda a sociedade. 
 
O Parlamento de Galiza no ano 2007 deu un paso moi importante nesta dirección ao 
aprobar unha lei específica que trata integralmente todo o referente á violencia de 
xénero. A citada lei, por vez primeira, fai un tratamento da violencia de xénero 
desde unha perspectiva integral, recoñece dereitos económicos e sociais para as 
mulleres que se atopen nunha situación de violencia machista e impón unna serie de 
obrigas para as administracións públicas de carácter tanto preventivo, como 
formativo e de asistencia ás vítimas. Mais hai outro cambio relevante que introduce 
esta norma, a apertura dos recursos sociais a todas as mulleres con independencia 
de que conten cunha orde de protección ou non. Unha medida necesaria que 
pretende incrementar os resortes institucionais de apoio as mulleres. A aprobación 
desta lei supuxo ademáis o compromiso firme de incremento dos recursos 
destinados na Galiza a loita contra a violencia de xénero. Non obstante a día de 
hoxe, e a pesar das diversas peticións do BNG, o goberno do PP na Xunta de Galiza, 
non puxo en funcionamento os instrumentos lexislativos previstos para a protección 
das vítimas de violencia de xénero, é máis, parece considerar prescindíbeis e 
superfluas a maior parte das accións preventivas e doutro tipo que se viñan 
poñendo en marcha nos últimos anos de cara á erradicación da violencia de xénero. 
Entre as previsións pendentes de desenvolvemento na Lei está a creación do 
Observatorio Galego da Violencia de Xénero, un órgano institucional da Xunta de 
Galiza que ten por obxecto encargarse do estudo, avaliación e seguimento das 
políticas de violencia de xénero. Unha medida importante a fin de contar con 
organismos e persoal especializado que permita facer unha análise sostida no tempo 
sobre a efectividade das medidas tomadas neste terreo e, consecuentemente, 
mellorar a eficacia das políticas e recursos que se adican a esta finalidade. Xa no 
informe elaborado a finais de 2008 pola Secretaría Xeral de Igualdade sobre o 
desenvolvemento da Lei 11/2007, se puña de manifestó a existencia dun borrador 
de decreto no que se estaba traballando a fin de poder cumprir con este mandato 
legal de poner en funcionamento o Observatorio, e a pesar disto, a día de hoxe, non 
hai ningunha medida ao respecto. 
 
Xa o pasado ano, no mes de novembro, con motivo do Día da Non Violencia Contra 
as Mulleres, puñamos de manifestó esta cuestión, máis estes e outros aspectos do 
texto legal fican aínda por desenvolver. Existen ademáis moitas medidas que é 
necesario seguir a impulsar de xeito continuado para lograr que sexan eficaces. Por 
exemplo, nas medidas de sensibilización social ou de formación das e dos 
profesionais que traballan en sectores relacionados, directa ou indirectamente, co 
tratamento de vítimas de violencia de xénero, cousa que non se está a facer. Non 
podemos permitir que se inclúan as políticas dirixidas á loita contra a desigualdade 
entre mulleres e homes entre esas materias das que se pode prescindir coa escusa 
da austeridade, mentres os cartos públicos se seguen a malgastar en outros temas 
de moita menos relevancia. A erradicación da violencia contra as mulleres debe ser 
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unha prioridade de calquera goberno, que ten que materializarse na mobilización de 
recursos e no cumplimento das disposicións legais vixentes nesta materia. 
 
Pero se non chegara coa paralización do desenvolvemento da lei e das políticas 
destinadas á prevención, estamos asistindo ao desmantelamento das poucas 
estruturas básicas coas que a administración galega contaba neste ámbito, baste 
recordar a disolución realizada o ano pasado do Servizo Galego de Igualdade. 
Tamén se ve esta mesma tendencia na considerábel redución económica das 
partidas orzamentarias destinadas a sufragar o mantemento das medidas de 
prevención da violencia de xénero. 
Por todo isto, propoñémoslle ao Pleno da Corporación municipal a adopción do 
seguinte 
 

ACORDO 
1. Instar á Xunta de Galiza a que impulse a posta en funcionamento das 
obrigas    impostas    pola    Lei     11/2007    que    están    pendentes    de 
desenvolvemento; en concreto, a creación do Observatorio Galego da Violencia 
de Xénero e a posta en marcha do Centro de Recuperación Integral. 
2. Que faga unha planificación para a realización de campañas periódicas 
de sensibilización contra a violencia de xénero, que se realice á formación 
das e dos profesionais implicados na atención e tratamento das vítimas, e que 
garanta o dereito á atención psicolóxica no ámbito sanitario público cuestión tamén 
recollida na leí. 
3. Dar traslado deste acordó ao presidente da Xunta de Galiza, así como aos grupos 
parlamentarios do Parlamento de Galiza. 
 
 
Por parte do Sr. Ameneiros Serantes dise que a moción xa está suficientemente 
debatida. 
 
Sometida a moción a votación esta é aprobada cos favorables dos membros do 
PSdeG-PSOE, CENVAL, CONVERXENCIA GALEGA, UNIDOS POR VALDOVIÑO e BNG 
(9), e coa abstención dos membros do grupo municipal do PP (4), quedando 
aprobada a moción do BNG sobre a posta en funcionamento das obrigas impostas 
pola Lei 11/2007 que están pendentes de desenvolvemento. 
 
Por parte do Sr. Bacorelle Robles, solicita tratar unha moción sobre a violencia de 
xénero. 
 
Xustifícase a urxencia pola existencia dunhas goteiras que hai no CPI de Atios, que 
agora está a chover e que hai canalóns que están atascados. 
 
Sometida a urxencia da moción a votación esta é apreciada por maioría abasoluta 
cos votos a favor do PSdeG-PSOE, CENVAL, CONVERXENCIA GALEGA, UNIDOS POR 
VALDOVIÑO e BNG (9), e as abstencións dos membros do grupo municipal do PP 
(4),  quedando incluída na orde do día do pleno. 
 
 
4.6.- MOCIÓN DE UNIDOS POR VALDOVIÑO SOBRE AS DEFICIENCIAS 
EXISTENTES NO CPI DE ATIOS. 
 

Por parte do Sr. Bacorelle Robles dase lectura á moción que é a seguinte: 
 
Manuel Javier Bacorelle Robles, voceiro do Grupo Municipal de Unidos por Valdoviño 
(UporV), ó amparo do disposto nos artigos 91.4 e 97 do Regulamento de 
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Organización, Funcionamento e Réxime Xurídico das Entidades Locais, presenta para 
a súa discusión e aprobación, si procede, polo Pleno do Concello de Valdoviño a 
seguinte 
 
MOCIÓN 
 
Actualmente no CPI de Atios estudan aproximadamente 450 alumnos de diferentes 
edades que cursan os seus estudos obligatorios. 
 
Como en calquer edificio público ou privado, no colexio de Atios de cando en vez, é 
preciso facer as necesarias labores de mantemento para telo nunhas condicións 
mínimas de conservación e uso. 
 
A día de hoxe, 18 de novembro de 2011, encontrámonos con que durante a pasada 
época estival non se limparon os canalóns do colexio o que se traduxo en que esten 
cheos de follas e atascados e que por extensión haiba goteiras no patio e no 
ximnasio. 
Unidos por Valdoviño considera que as administracións públicas e os gobernantes, e 
máis os gobernantes máis próximos a eles, deben poñer todos os medios a súa 
disposición para que os nenos e nenas poidan medrar, formarse e desenrolarse da 
meior maneira posible.  
 
Unidos por Valdoviño entende, e o volve a reiterar unha vez máis, que a educación 
dos rapaces de Valdoviño é fundamental, polo que considera importante que as 
instalacións do colexio estén ñnas mellores condicións posibles. 
 
Por iso, ante o que entendemos que é unha necesidade urxente e imperiosa, que é 
unha acción que as arcas municipais lles suporía un mínimo custo, que en educación 
non se deben estimar esforzos xa que é a maior inversión que se pode facer, que é 
unha actuación rápida e fácil de executar, que non consiste máis que en limpar os 
canalóns do colexio de Atios para evitar as goteiras, Unidos por Valdoviño Por todo o 
exposto, solicitamos do Pleno da Corporación municipal a adopción dos seguintes 
 

ACORDOS 
 
1. Instar o Sr. Alcalde para que de forma urxente se proceda a limpeza dos 
canalóns do colexio de Atios para  evitar as goteiras  no  patio e no ximnasio. 
2. Se use para esta actuación o remanente sobrante de tesourería do ano 
pasado. 
 
Intervén o Sr. Ameneiros Serantes quen dí estar de acordo co contido da moción xa 
que ademais hai un escrito do CPI de maio no que xa viña está demanda. 
 
Intervén o Sr. Alcalde dicindo que hai moitas máis obras que facer no CPI de Atios 
pero que agora vanse ver limitados orzamentariamente xa que se acordou destinar 
o 100% POS a obras. 
 

Sometida a moción a votación esta é aprobada cos favorables dos membros do 
PSdeG-PSOE, CENVAL, CONVERXENCIA GALEGA, UNIDOS POR VALDOVIÑO e BNG 
(9), e coa abstención dos membros do grupo municipal do PP (4), quedando 
aprobada a moción de UNIDOS POR VALDOVIÑO sobre as deficiencias existentes no 
CPI de ATIOS. 
 

Por parte do Sr. Doce Vergara, solicita tratar unha moción sobre a 
modificación da Lei Hipotecaria co fin de regular a dación en pago.  
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Xustifícase a urxencia polos desahucios que se están a producir por motivos 

económicos. 
 
Sometida a urxencia da moción a votación esta é apreciada por maioría 

abasoluta cos votos a favor do PSdeG-PSOE, CENVAL, CONVERXENCIA GALEGA, 
UNIDOS POR VALDOVIÑO e BNG (9), e as abstencións dos membros do grupo 
municipal do PP (4),  quedando incluída na orde do día do pleno. 
 
 
4.6.- MOCIÓN DE CONVERXENCIA GALEGA SOBRE A MODIFICACIÓN DA LEI 
HIPOTECARIA CO FIN DE REGULAR A DACIÓN EN PAGO. 
 
MOCIÓN INSTANDO AL GOBIERNO DEL ESTADO A MODIFICAR LA LEY 
HIPOTECARIA CON EL FIN DE REGULAR LA DACIÓN EN PAGO Y 
ADOPTAR LAS MEDIDAS NECESARIAS PARA EVITAR LOS DESAHUCIOS 
POR MOTIVOS ECONÓMICOS 
 
Visto que con el estallido de la crisis y el aumento del paro, centenares de 
miles de familias han llegado a una situación límite que no les permite cubrir 
sus necesidades más básicas. 
 
Visto que según los datos del Consejo General del Poder Judicial, sólo entre 
2007 i 2010 en en el Estado Español se habrán producido cerca de 300.000 
ejecuciones hipotecarias, y que las previsiones dicen que entre 2011 y 2012 se 
podría llegar a la cifra de 500.000. 
 
Visto que cuando esto sucede, las familias no sólo se enfrentan a la pérdida de 
su vivienda sino también a una condena financiera de por vida: la entidad 
bancaria interpone una demanda y se inicia el proceso de ejecución hipotecaria 
que finaliza con la subasta del inmueble. Si la subasta queda desierta (cosa 
que en el actual contexto de crisis sucede en más del 90% de los casos), con 
la ley vigente la entidad bancaria se adjudica la vivienda por el 50% del valor de 
tasación y sigue reclamando el pago de la deuda restante, más los intereses y 
costas judiciales, a las personas en situación de insolvencia, mediante el 
embargo de nóminas, cuentas, etc, así como embargos a los avalistas. Es 
decir, además de perder la vivienda, miles de familias se enfrentan a una 
condena financiera de por vida que se traduce en una condena a la exclusión 
social y la economía sumergida. 
 
Visto que esta legislación que permite que las entidades financieras se 
adjudiquen las viviendas por el 50% del valor de tasación no sólo es anómala y 
no tiene comparativa con las legislaciones de otros países de nuestro entorno, 
sino que además era desconocida por las familias cuando firmaron los 
contratos hipotecarios. Hecho que se suma a la publicidad engañosa con la 
que se comercializaron la mayoría de esas hipotecas, a la sobrevaloración en 
las tasaciones y al lenguaje de difícil comprensión utilizado en los contratos que 
ahora se descubre que en muchos casos escondía todo tipo de cláusulas 
abusivas, como es el caso de las cláusulas suelo. 
 
Visto que consideramos inadmisible y totalmente injusto que en un Estado 
social y democrático de derecho, todas las consecuencias de la crisis recaigan 
sobre la parte más vulnerable del contrato hipotecario y en cambio las 
entidades financieras, en buena medida responsables de la actual crisis, 
reciban ayudas millonarias que salen de los impuestos, sin tener que asumir 
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ninguna responsabilidad, al mismo tiempo que siguen generando miles de 
millones de beneficios anuales. 
 
Considerando que todo lo aquí expuesto vulnera el actual marco jurídico, 
puesto que el derecho a la vivienda es un mandato constitucional, 
especialmente recogido en el artículo 47 de la Constitución española, que dice: 
 
“Todos los españoles tienen derecho a una vivienda digna y adecuada. Los 
poderes públicos promoverán las condiciones necesarias y establecerán las 
normas pertinentes para hacer efectivo este derecho...” 
 
pero también en el artículo 33, que limita claramente el derecho a la propiedad 
privada al cumplimiento de su función social (y que a día de hoy se incumple 
sistemáticamente en los pisos vacíos acumulados por bancos y cajas), o en el 
artículo 24 que garantiza la tutela judicial (vulnerado en los procesos de 
ejecuciones hipotecarias donde se produce clara indefensión). 
 
así como los compromisos jurídicos en materia de derecho a la vivienda 
asumidos por el estado español al ratificar tratados internacionales vinculantes 
como son, entre otros, la Declaración Universal de Derechos Humanos (artículo 
25) y el Pacto Internacional de Derechos Económicos, sociales y Culturales 
(artículo 11), especialmente a partir de su Observación General número 4 -que 
concreta el contenido del derecho a una vivienda adecuada- y la Observación 
General nº 7 -que define los desalojos forzosos como una de las principales 
vulneraciones del derecho a la vivienda. 
 
Considerando que todo lo aquí expuesto depende básicamente de una 
normativa de competencia estatal, pero cuyos efectos dramáticos se concretan 
en el ámbito municipal, puesto que es a los ayuntamientos a donde se dirigen 
mayoritariamente las personas y familias afectadas en busca de ayuda. Así, los 
ayuntamientos se convierten en doblemente perjudicados: en primer lugar 
porque se vulneran los derechos fundamentales de sus ciudadanos; en 
segundo lugar, porque en pleno contexto de crisis, cuando los recursos son 
más escasos que nunca, reciben todas las peticiones de ayuda de las personas 
y familias empobrecidas. 
 
Considerando que la pérdida de vivienda priva al individuo o la familia de toda 
residencia, y que, a su vez, la ausencia de residencia les excluye de toda vía 
administrativa, conllevando por ello la pérdida de derechos, impidiendo a las 
personas afectadas realizarse tanto profesional como familiarmente 
 
Considerando que, como consecuencia de lo anterior, los desahucios -aun 
más cuando suponen el mantenimiento de una deuda en forma de condena 
financiera- conllevan altos niveles de inseguridad que desencadenan la 
alteración del orden público y la paz social, y considerando que los 
ayuntamientos tienen el encargo de mantener la seguridad y el orden en el 
conjunto del territorio municipal, 
 
El Pleno Municipal de Valdoviño adopta los siguientes acuerdos: 
 
Primero.- Pedir al Gobierno central que, tal y como viene proponiendo la 
Plataforma de Afectados por la Hipoteca y otras organizaciones sociales, 
apruebe una modificación de la regulación hipotecaria que incluya la figura de 
la dación en pago, de manera que, en los casos de residencia habitual, si el 
banco ejecuta la hipoteca y se queda con la vivienda, la totalidad de la deuda 
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(principal, más intereses y costas judiciales) quede liquidada, tal y como 
sucede en otros países de la UE o en EEUU. 
 
Segundo.- Instar al Gobierno a aprobar una moratoria o implementar las 
medidas necesarias para paralizar los desahucios de las familias en situación 
de insolvencia sobrevenida e involuntaria. Para los miles de desahucios ya 
producidos, que se aprueben con carácter de urgencia medidas destinadas a 
que los miles de pisos vacíos que están acumulando las entidades financieras 
como consecuencia de esos embargos sean puestos inmediatamente a 
disposición de las familias desahuciadas y sin recursos en régimen de alquiler 
social, no superando nunca el 30% de la renta familiar disponible. 
 
Tercero.- Más allá de las medidas de competencia estatal, estudiar las 
medidas a emprender a nivel municipal para paralizar los desahucios, creando 
una comisión especial mixta en la que participen representantes del pleno 
municipal y de las asociaciones de afectados, vecinales y otras organizaciones 
sociales conocedoras de la problemática. El objetivo principal de dicha 
comisión será buscar alternativas que eviten los desahucios por motivos 
económicos. En los casos que no sea posible, garantizar el realojo digno de las 
familias afectadas. 
 
Cuarto.- Dar traslado de estos acuerdos al Consejo de Ministros, y en 
especial al Ministerio de Economía y al Ministerio de Justicia, así como a los 
grupos parlamentarios del Congreso y el Senado, al Parlamento Autonómico, a 
la Plataforma de Afectados por la Hipoteca y a las asociaciones vecinales del 
municipio. 
 
 
 
Intervén o Concelleiro do BNG dicindo que está de acordo coa moción e que xa no 
parlamento do Estado se leva reclamando a dación en pago como existe en outros 
paises. 
 
Antes de pasar á votación o Sr. Alcade felita ao propoñente da moción xa que él é 
promotor. 
 
Sometida a moción a votación esta é aprobada por unanimidade, quedando 
aprobada a moción de CONVERXENCIA GALEGA sobre a modificación da lei 
hipotecaria co fin de regular a dación en pago. 
 
Por parte da Sra. Sanesteban Raposo, solicita tratar unha moción sobre a 
contratación e xestión do pabillón polideportivo de Longoiro. 
 
Xustifícase a urxencia polos prazos. 
 
Sometida a urxencia da moción a votación esta é apreciada por unanimidade,  
quedando incluída na orde do día do pleno. 
 
4.7.- MOCIÓN DE CENVAL SOBRE A INCOACIÓN DO EXPEDIENTE DE 
CONTRATACIÓN DO PABILLÓN DE O LONGOIRO. 
 

Por parte da Sra. Sanesteban Raposo dase lectura á moción que é a 
seguinte: 
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Concepción Sanesteban Raposo, portavoz do Grupo Municipal CENTRISTAS de 

Valdoviño no Concello de Valdoviño, ó amparo do disposto nos artigos 91.4 e 97 do 

Regulamento de Organización, Funcionemento e Réxime Xurídico das Entidades 

Locáis, das Entidades Locáis presenta para a súa discusión e aprobación, si procede 

polo Pleno do Concello de Valdoviño a seguinte 

MOCIÓN 

No pasado Pleno Ordinario do mes de Agosto de 2011 presentouse por parte da 

Alcaldía unha moción relativa á prórroga do contrato da xestión indirecta, por 

concesión administrativa, do Pavillón polideportivo municipal de O Longoiro. Dita 

moción de prórroga por seis meses do contrato de xestión de dito pavillón, quedou 

aprobada cunha emenda a instancia do noso grupo político CENVAL, que obrigaba a 

incoar o expediente de contratación do pavillón de O Longoiro para unha nova 

concesión administrativa. 

Transcorridos tres meses dende dito acordó, non temos constancia de que por parte 

da alcaldía, se teña incoado o inicio de dito expediente; e tendo en conta, que o 

prazo de finalización da prórroga aprobada polo Pleno do Concello de Valdoviño 

finaliza o vindeiro 21defebreiro de 2012 proponemos ó Pleno o seguinte ACORDO: 

1.- Instar ó señor alcalde-presidente do Concello de Valdoviño para que , con 

carácter inmediato, cumpra o aprobado no punto cuarto da moción relativa á 

xestión do polideportivo municipal de O Longoiro que di textualmente: "que se incoe 

o expediente de contratación” de dito pavillón de O Longoiro. 

2.- Instar ó señor alcalde de Valdoviño, para que tamén con carácter ¡nmediato; 

convoque en comisión a los representantes de tódolos grupos políticos municipais co 

obxecto de elabora-las bases que rexerán dito procedemento de contratación 

administrativa do polideportivo. 
 
 

Sometida a moción a votación esta é aprobada por unanimidade, quedando 
aprobada a moción de CENVAL sobre a modificación da lei hipotecaria co fin de 
regular a dación en pago. 

 

5.- ROGOS E PREGUNTAS 

 

BNG 
 
Que ten pensado facer SR. Alcalde coa Ordenanza da auga? 



 31 

Dí o Alcalde que se vai a vover a sacar, que se está en contacto coa empresa 
auditora xa que hai que contratar información. 
 
Reitérase a perogosidade do cruce do bar Paraíso e roga se poña algún tipo 
de baliza xa que sair dende o crce é xogarse a vida. 
 
En que quedou o tema do informe sobre a recollida de lixo? 
 
Dí o Sr. Vigo Orjales que a día de hoxe non hai ningunha queixa, que a empresa dí 
que está cumprido co contrato e con máis do que lle corresponde, que hai 2 camións 
novose 2 que están encargados dende o 11 de abril. 
 
Por parte do Sr. Ameneiros Serantes dise que quere que os datos que 
facilita a empresa se corroboren. 
 
Pregunta sobre a vivenda social. 
 
Dí o Alcalde que estáno taboleiro de anuncios e que será sorteo entre os 
demandantes de vivenda. 
 
Roga que lle reclamen á Consellería de Educación as obras do colexio, o 
Centro de día e a pasarela de Robles xa que se non se pide é lóxico que non 
o vaian a conceder. 
 
Dí o Sr. Alcalde que no tema do centro de día vano a solicitar, que agoras as AAPP 
están como están e que non teñen cartos, pero que o Concello ten o lugar o edificio 
e o proxecto. Asimismo dí que con respecto ao aseo adaptado falouse co Xefe 
Territorial e está interesado. 
 
Roga que se lle reclame á Conselllería de Sanidade a cantidade 
ornamentada para o centro de saúde.  
 
UNIDOS POR VALDOVIÑO 
 
En primeiro lugar o Sr. Bacorelle Robles quere manifestar a vergonzosa 
maneira de pechar o pleno. 
 
Pregunta sobre o informe do lixo, ao que o Alcalde dí que iso xa está 
contestado. 
 
Cando vai a facer o polígono das Boeiras? Dí o Alcalde que prefire adicarse ao 
sector turístico e non ao sector industrial. 
 
Pregunta sobre os áridos depositados de Ferrol en que pistas están? Dí o 
Acalde que non ten constancia de que se empregaran áridos nas pistas. 
 
Como está a situación en Porto do Cabo? Dí o Alcalde que se comunicou 
verbalmente coa empresa para que soterraran a depuradora e que haberá que ver 
coas outras administracións se é viable que vaia aérea. 
 
Sabemos algo máis dos verquidos? Dí op Alcalde que creen que está localizado. 
 
ROGO: Que non coarte a liberdade de expresión. O alcalde dí que pensa que 
non se coartou dita liberdade. 
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CONVERXENCIA GALEGA 
 
Intervén o Sr. Doce Vergara 
 
Houbo algún proxecto ou reunión en referencia á acción costeira? Dí  Alcalde 
que houbo reunión. 
 
A que se refire cando dí que na Casa da Cultura habería que acometer unha 
obra considerable? Dí o Alcalde que estivo co arquitecto Manuel Gallego Gorrito e 
foron a ver a instalación e fixo un catálogo das necesidades estructurais e outras no 
interior como é a escaiola no salón de actos. 
 
En que etapa está a obra de Aviño e a ETAP? Dí o Alcalde que a semana pasada 
estiveron con Maribel Sanjurjo tratando o tema, que o proxecto inicial non cumplía 
os requistos mínimos e que o que se pretende é que FENOSA faga parte da obra. 
 
 
Sendo as 0.00 horas pregúntaselle ao Secretario se se pode continuar co Pleno, o 
secretario informa que segundo o ROF hai que respectar o principio de unidade de 
acto, que podería o Alcalde continuar co pleno potestativamente coas facultades de 
policía que lle da a normativa, pero que neste caso o regulamento orgánico non 
deixa marxe xa que obriga a dalo por rematado chegadas as 00.00 horas. 
 
 

 E sendo as 00.00 horas levántase a sesión por parte do Sr. Alcalde, de todo 
o que eu como secretario dou fe. 
 
 
          Vº. e Prace 

O ALCALDE                               O SECRETARIO, 
 
 




